
ROIV.0012.2.6.2021

Protokół nr 33/21
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Ochrony Środowiska,

Sportu i Spraw Społecznych
w dniu 26 maja 2021r.

Posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  trybie  zdalnym  od  godziny  13:30.  W  posiedzeniu
uczestniczyło 8 radnych: 
1.  Pani Krystyna Kluszczyk               -  Przewodnicząca Komisji,
2.  Pan Adam Adamczyk                     -     Członek Komisji,
3.  Pani Anna Gwiazda  -     Członek Komisji,
4.  Pani Joanna Kruszewska  -     Członek Komisji,
5. Pan Krzysztof Dulko  -     Członek Komisji, 
6. Pan Mirosław Kozieł  -     Członek Komisji,
7. Pan Wiesław Zarychta  -     Członek Komisji,
8. Pan Aleksander Jewak  -     Członek Komisji,
oraz
Pan Tomasz Sadłoń -      Wójt Gminy Psary,
Pani Marta Szymiec  -     Zastępca Wójta Gminy Psary,
Pani Mirella Barańska – Sorn            -      Sekretarz Gminy Psary,
Pani Katarzyna Bochenek -      Skarbnik Gminy Psary, 
Pan Jacenty Kubica -      Przewodniczący Rady Gminy Psary, 
Pan Łukasz Siwczyk -      Dyrektor ZGK w Dąbiu,
Pani Anna Kotela -      Naczelnik Wydz. Przedsięwzięć Publicznych w UG Psary,

Posiedzenie  Komisji  prowadziła  Pani  Krystyna  Kluszczyk  –   Przewodnicząca  Komisji,
która powitała gości, a następnie przedstawiła porządek posiedzenia:
1) Modernizacja obiektów oświatowych.
2) Realizacja programów proekologicznych.
3) Rozbudowa sieci oświetlenia ulicznego w gminie.
4) Projektowanie i budowa dróg gminnych.
5) Analiza Raportu o stanie gminy za 2020r.
6) Analiza materiałów na sesję.
7) Sprawy bieżące.

a) przyjęcie protokołów z poprzednich Komisji
• marzec 2021r.
• kwiecień 2021r.

           b)  odpowiedź Członka Zarządu Woj. Śląskiego na sprzeciw dotyczący połączenia 
               Rejonowego Pogotowia Ratunkowego w Sosnowcu i Wojewódzkiego Pogotowia     
               Ratunkowego w Katowicach.

Ad. 7 - Sprawy bieżące:
a) protokoły z  posiedzenia Komisji  z  miesiąca marca i  kwietnia zostały przyjęte jednogłośnie
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przez radnych.
b) w sprawach bieżących zostały zgłoszone następujące kwestie:
➢ Pani Anna Gwiazda:

• w imieniu mieszkańca, zapytała o możliwość powtórzenia akcji sprzątania gminy,
• zapytała: czy wiadomo coś w sprawie wjazdu na ul. Kolejową w Psarach,
• poprosiła  o  przypomnienie  sołtysom ich  kompetencji  (pieniądze  przeznaczone  przez

Radę Sołecką na realizację jakiegoś zadania to nie kompetencja Rady Gminy). Ponadto
niektórzy sołtysi nie są znani w swoim sołectwie.

➢ Pani Krystyna Kluszczyk:
• zwróciła się z prośbą o montaż pojemnika na nakrętki w Górze Siewierskiej,
• zgłosiła ubytki na drogach powiatowych:

• ul. Leśna w Górze Siewierskiej,
• część od Biski do ul. Belnej 

 oraz poprosiła o wystosowanie pisma do PZD w Będzinie,
• poinformowała  o  dzikim  wysypisku  i  zastosowaniu  fotopułapek:  pomiędzy  Górą

Siewierską a Twardowicami
• w  imieniu  mieszkańca  sołectwa  zadała  pytanie:  czy  na  ul.  Kalcytowej  w  Górze

Siewierskiej będą wykonywane jakieś prace
• nawiązała do programu „czyste powietrze” i możliwości dofinansowania najuboższym

rodzinom do wymiany pieca.

Odpowiedzi w tym zakresie udzielił Pan Wójt odnosząc się do zadanych pytań. 
Jeśli chodzi o montaż pojemników na nakrętki w różnych miejscach na terenie gminy to będzie to
wykonywane w miarę posiadanych środków i czasu. 
Pozimowe naprawy dróg powiatowych – stan tych dróg jest w złym stanie i Pan Wójt ma wrażenie,
że są one załatane tymczasowo. Zostanie wystosowane zbiorcze pismo do powiatu będzińskiego,
również ze względu na kończącą się przebudowę drogi wojewódzkiej. 
Kwestia  dzikich  wysypisk  i  zastosowanie  fotopułapek  –  Pan Wójt  oznajmił,  że  w najbliższym
czasie,  odbędzie  się  zebranie  z  pracownikami  ref.  przedsięwzięć  publicznych,  na  którym m.in.
będzie omawiany ten temat. Gmina może monitorować teren,  tylko należący do niej.  Pan Wójt
zaznaczył  kwestię  ochrony  danych  osobowych,  zbierania  i  gromadzenia  tych  danych.  Zostały
zinwentaryzowane  obszary  i  na  kilku  terenach  występują  problemy  z  utrzymaniem  porządku.
Testowo zostaną uruchomione fotopułapki, by zobaczyć, czy przyniosą one oczekiwany efekt.  
Jeśli  chodzi  o  ul.  Kalcytową  to  Pan  Wójt  oznajmił,  iż  miało  miejsce  już  ostatnie  spotkanie
zaangażowanych w pracę zespołu drogowego. Zostały zinwentaryzowane wszystkie potrzeby na
gminnych drogach publicznych i będą wykonywane te przedsięwzięcia, które są najpilniejsze. Pan
Wójt  zwrócił  uwagę na problemy, które są do rozwiązania,  jak:  kwestia  własności,  możliwości
kształtowania się zabudowy przy tej drodze. 
Pan  Wójt  powrócił  do  tematu  ulicy  Kalcytowej  w  Górze  Siewierskiej  i  oznajmił,  że  chciałby
rozważyć tam możliwość ułożenia płyt betonowych (takich jak na ul. Źródlanej w Sarnowie). 
Program  „czyste  powietrze”  –  szykujemy  się  z  pakietem  propozycji  w  zakresie  wsparcia
mieszkańców w modernizacji  energetycznej  ich  budynków,  głównie  chodzi  o  wymianę  kotłów
węglowych na kotły bardziej ekologiczne. Odnosząc się do pomysłów, Pan Wójt przedstawił rolę
gminy w pomocy mieszkańcom przy wymianie ich kotłów węglowych. W budżecie gminy została
zarezerwowana na ten cel kwota 50 tys zł  i  jest  ona realizowana, m.in.  poprzez płacenie pracy
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operatora, który pomaga mieszkańcom złożyć wnioski do rządowego programu „czyste powietrze”.
Do tej pory, mieszkańcy, przy pomocy operatora złożyli 33 wnioski  do tego programu. 

Na pytanie z zakresu przebudowy drogi wojewódzkiej 913, tj. skrzyżowania ul. Kolejowej
i  ul.  Wspólnej  z  drogą  913  w  Psarach   odpowiedzi  udzielił  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej.  Problemy na skrzyżowaniach ul.  Kolejowej,  Granicznej i  Cichej  w Strzyżowicach
zostały  zgłoszone  do  ZDW  w  trakcie  narady  na  terenie  budowy  (problem  z  geometrią  tych
skrzyżowań).  Odbyła  się  wizja  lokalna  z  inspektorem nadzoru  z  ramienia  inżyniera  kontraktu,
szczegółowo omawiając problemy tych trzech skrzyżowań. Gmina wystosowała oficjalne pismo do
ZDW (organu zarządzającego ruchem na tej drodze) a także zamawiającego – wykonawcy, firmy
Strabag a także do inżyniera kontraktu formułując wszystkie problemy na tych skrzyżowaniach.
Pan Wójt po rozmowie z Dyrektorem ZDW otrzymał zapewnienie o zmianie geometrii na tych
skrzyżowaniach.  Aktualnie,  geometria  na  skrzyżowaniu  ul.  Kolejowej  z  ul.  Wspólną  i  drogą
wojewódzką  913  została  przedstawiona  do  inżyniera  kontraktu,  jednakże  rozwiązanie  zostało
odrzucone z uwagi na kolizję ze słupem elektrycznym. 
Należy oczekiwać na rozwiązania, które projektant przedstawi do akceptacji. 

Pan Dyrektor przedstawił informację na temat postępu robót i aktualne zaawansowanie prac
na budowie – zostały ułożone praktycznie wszystkie warstwy nawierzchni afaltobetonowej na całej
długości drogi wojewódzkiej (od Góry Siewierskiej do Będzina). Została do wykonania warstwa
ścieralna, której układanie rozpocznie się od 31 maja. Aktualnie największym utrudnieniem jest
przebudowa skrzyżowania drogi wojewódzkiej z ul. 1 Maja i Belną w Strzyżowicach. 

Przystąpiono do omawiania tematyki posiedzenia Komisji:
Ad.1 - Modernizacja obiektów oświatowych.

Radni  otrzymali  szczegółowy wykaz planowanych prac do wykonania wraz z podanymi
kwotami i źródłami finansowania, tj.: 
- budowa sali gimnastycznej przy szkole podstawowej  w Gródkowie. Wartość zadania to ok. 2 mln
800  tys  zł.  i  jest  ono  dofinansowane  ze  środków Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych
w kwocie 1 mln 700 tys zł. Gmina ubiega się też o dofinansowanie (wnioskowana kwota dotacji to
ok.  923  tys  zł.)  tego  zadania  przez  Ministerstwo  Kultury,  Dziedzictwa  Narodowego  i  Sportu.
Wniosek został złożony i obecnie czekamy na wyniki konkursu;
- modernizacja szkoły podstawowej w Strzyżowicach;
- modernizacja oraz wymiana kanalizacji w szkole podstawowej w Dąbiu;
- budowa żłobka i przedszkola w Psarach (zakup wraz z montażem pompy ciepła);
- budowa placu zabaw w Dąbiu. 
Uwag nie wniesiono. 

Ad.2 - Realizacja programów proekologicznych.
Radni  otrzymali  informację  na  w/w  temat,  z  wyszczególnionymi  programami

proekologicznymi. 
Uwag nie wniesiono. 

Ad.3 - Rozbudowa sieci oświetlenia ulicznego w gminie.
W budżecie  gminy na  2021 rok  przewidziano  opracowanie  projektów budowlanych  dla

budowy/rozbudowy istniejących sieci oświetlenia na terenie gminy. Obecnie trwa przygotowanie
opisów  przedmiotu  zamówienia  na  wykonanie  projektów  budowlanych  zgodnie  z  wykazem
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zgłaszanych wniosków o budowę/rozbudowę istniejących sieci oświetlenia na terenie gminy. 
W  bieżącym  roku  budżetowym  wydatkowano  środki  na  opracowanie  kompletnego  projektu
budowlano  –  wykonawczego  budowy  oświetlenia  boiska  sportowego  „Iskra”  w  Psarach  wraz
z uzyskaniem ostatecznej decyzji pozwolenia na budowę. 

Głos zabrał radny Mirosław Kozieł, który nawiązał do przedłożonego materiału i zapytał,
czy budowa sieci oświetleniowej na odcinku ok. 80m w Brzękowicach Dolnych to odcinek drogi na
Poddzwonku. 

Pani  Naczelnik Urszula Pawlik wyjaśniła,  iż trwa opracowywanie zapytania ofertowego,
które wraz z mapkami lokalizacyjnymi jest umieszczone na stronie internetowej Urzędu.

Radny Mirosław Kozieł poinformował, iż w ubiegłym roku Rada Sołecka przeznaczyła 10
tys  zł  na  projekt  oświetlenia  ulicznego  w  Brzękowicach  Dolnych,  od  nr  13a  do  nr  13f.  Pani
Naczelnik objaśniła, że w/w odcinek jest ujęty w zapytaniu ofertowym. 
Dalszych uwag nie wniesiono.

Ad.4 -   Projektowanie i budowa dróg gminnych.  
Przedłożony materiał zawiera wykaz projektowanych i budowanych dróg gminnych. 

Uwag nie wniesiono

Ad.5- Analiza Raportu o stanie gminy za 2020r.
Temat przeniesiony na czerwiec – projekt uchwały w tym temacie na najbliższej  (majowej)  Sesji
Rady. 

Ad.7 - Analiza materiałów na sesję.
Pkt.  5  -    Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  gminy  Psary  z  organizacjami  
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 roku.
 Sprawozdanie  zawiera  m.in.  informacje  na  temat  głównego  i  szczegółowych  celów
programu oraz form finansowania.
Uwag nie wniesiono. 

Pkt.6 - Podjęcie uchwał Rady Gminy Psary w sprawie:
a) Zmiany  Uchwały  Nr  XXVII/262/2020  Rady  Gminy  Psary  z  dnia  17  grudnia  2020  roku
w  sprawie  przyjęcia  Rocznego  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Psary na 2021
rok.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Pani  Sekretarz  informując  o  zwiększeniu  planu  wydatków
zawartego  w  harmonogramie  kosztów  –  wydatki  na  rzecz  realizacji  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w tym usługi i zakupy. 

b) Zmiany  załącznika do Uchwały Nr XXVII/273/2020 Rady Gminy Psary z dnia 17 grudnia
2020r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2021r.

c) Zmiany załącznika do Uchwały  Nr XXVII/275/2020 Rady Gminy Psary z  dnia  17  grudnia
2020r.  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Zdrowia,  Ochrony
Środowiska, Sportu i Spraw Społecznych na I półrocze 2021r.

Projekty uchwał dotyczą przeniesienia z miesiąca maja na czerwiec jednego z tematu.
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d) Zmian w budżecie na 2021 rok.
Projekt uchwały wprowadza zmiany w planie dochodów i wydatków poprzez ich zwiększenie,

które  wynika  z  otrzymanej  dotacji  na  uporządkowanie  gospodarki  wodno  ściekowej  (rozliczenie
ostatniej transzy) w kwocie 926 444,00 zł  oraz ponownego przeliczenia opłat z tytułu gospodarki
odpadami komunalnymi i opłatami za śmieci (496 tys zł). Dochody zostały rozdysponowane po stro-
nie  wydatków, w szczególności na: zwiększenie planu z tytułu odbioru i zagospodarowania odpadami
komunalnymi,  remont  uszkodzonego  ogrodzenia  w  Gminnym  Żłobku,  budowę  centrum
przesiadkowego w Psarach oraz zwiększenie dotacji przedmiotowej dla ZGK na pokrycie kosztów
związanych z utrzymaniem dróg. 
Ponadto, w treści uchwały dokonano sprostowania zapisu uchwały z 29.04 w zakresie źródeł pokrycia
planowanego  deficytu  budżetu  gminy  oraz  planowanych  przychodów  do  budżetu:  wolne  środki,
niewykorzystane  środki  pieniężne  na  rachunku  bieżącym  budżetu,  wynikających  z  rozliczenia
dochodów i  wydatków nimi  finansowanych związanych ze  szczególnymi zasadami  wykonywania
budżetu określonymi w odrębnych ustawach. 
Doprecyzowano  przeznaczenie  dotacji  celowej  dotyczącej  dofinansowania  zakupu  ciężkiego
samochodu  ratowniczo  –  gaśniczego  dla  powiatu  będzińskiego  z  przeznaczeniem  dla  Komendy
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Będzinie. 

e) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Psary.
Zmiany mają ścisły związek ze zmianami wprowadzonymi do budżetu gminy Psary na rok

2021.

f) Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Będzińskiego
Udzielenie  pomocy finansowej w kwocie 50 tys  zł  dla  Komendy Powiatowej  Państwowej

Straży  Pożarnej  w  Będzinie  na  dofinansowanie  zakupu  ciężkiego  samochodu  ratowniczo  –
gaśniczego. 

Głos  zabrała  Pani  Skarbnik,  która  poprosiła  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  Sesji
w/w  projektu uchwały, aby móc sfinalizować podpisanie umowy w sprawie dotacji celowej.  

Wolne wnioski:
a) Pan  Robert  Zieliński  -  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  powrócił
do tematu petycji Pani T.G, rozpatrywanej na komisji w miesiącu marcu br., która nosiła znamiona
antysemityzmu  i  mowy  nienawiści.  Radni  wypowiedzieli  się,  czy  złożyć  zawiadomienie  do
Prokuratury.  Większość  radnych  była  „za”  wniesieniem  zawiadomienia.  Takie  zawiadomienie
zostanie przez radcę prawnego przygotowane i przesłane do Prokuratury. 

Wobec  wyczerpania  tematów,  Przewodnicząca  Komisji  zakończyła  obrady.  Na  tym
posiedzenie zakończono.

 Krystyna Kluszczyk

     Przewodnicząca Komisji 
                     Oświaty, Kultury, Zdrowia,Ochrony Środowiska, 

                                         Sportu i Spraw Społecznych
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Podpisy Członków Komisji:

1. Adam Adamczyk - …........................................................................

2.  Anna Gwiazda - ......................................................……………..

3. Joanna Kruszewska - …....................................................................…

4. Krzysztof Dulko - ………………………………………………...

5. Mirosław Kozieł - ………………………………………………….

6. Wiesław Zarychta - …..................................................……………..

7. Aleksander Jewak - ………………………………………………….

Protokół sporządziła:
Katarzyna  Mucha
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